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Protokół nr LV/22 

z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, która odbyła się  

w dniu 28 grudnia 2022 roku o godz. 11:00  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie 

W sesji uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej w Bojanowie: 

Jarosław Bartkowiak 

Alina Broniarz 

Waldemar Czerwiński 

Renata Jagodzik 

Jan Kubis 

Sebastian Miekisz 

Jan Moryson 

Ilona Pazoła- Szymańska 

Dariusz Stachowiak  

Ewa Szczepaniak  

Bogumiła Woźniak 

Tomasz Woźniczka 

 Burmistrz Bojanowa- Maciej Dubiel 

 Zastępca Burmistrza, Sekretarz- Krzysztof Kurpisz 

 Skarbnik Gminy- Patrycja Kubiak 

 Radca Prawny- Piotr Dubicki 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Do pkt. 1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

Otwarcia sesji o godzinie 11:11 dokonał Przewodniczący Rady- Pan Jan Moryson. Po 

przywitaniu wszystkich przybyłych stwierdził, że na 15 ustawowych radnych w sesji 

uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy Panie/ Panowie radni zgłaszają wątpliwości  

i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji? 

Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.  

Do pkt. 2. Przedstawienie porządku obrad LV sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek od Burmistrza Bojanowa  

o wprowadzenie do porządku obrad LV sesji Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 28 grudnia 

2022 roku projektu uchwały w sprawie:  

1) rozpatrzenia wniosku, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032, 

3) zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.  

Powyższy wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
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Pan Jan Moryson zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad 

wnioskowanych projektów uchwał. 

Wniosek został przegłosowany. Za wprowadzeniem do porządku obrad wnioskowanych 

projektów uchwał głosowało 12 radnych „za”. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Bogumiła Woźniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (3) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz  

 

W związku z tym, że więcej zmian nie wniesiono, porządek LV sesji Rady Miejskiej  

w Bojanowie przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad LV sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

3. Przyjęcie protokołu Nr LIV/22 z sesji, która odbyła się w dniu 2 grudnia 2022 roku. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2023 rok,  

b) planów pracy Komisji Stałych Rady na 2023 rok,  

c) ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej,  

d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2023-

2032, 

e) uchwały budżetowej na 2023 rok, 

f) rozpatrzenia wniosku,  

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032,  

h) zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.  

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zakończenie. 

 

Do pkt. 3. Przyjęcie protokołu Nr LIV/22 z sesji, która odbyła się w dniu 2 grudnia 2022 

roku. 

 

W związku z tym, że do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 2 grudnia 2022 roku nie 

wniesiono uwag pisemnych i ustnych, Przewodniczący Rady zawnioskował o przyjęcie 

powyższego dokumentu. 

Za propozycją Pana Jana Morysona głosowali wszyscy obecni na sesji radni- 12 głosów „za”. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Bogumiła Woźniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (3) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz  

 

Dot. pkt. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie poinformował zebranych o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi załącznik  

nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Dot. pkt. 5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Maciej Dubiel przedstawił zebranym informację o wydarzeniach, które miały miejsce  

w okresie międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie Burmistrz Bojanowa poinformował zebranych o wydanych zarządzeniach.  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

W niniejszym punkcie głos zabrał Pan Tomasz Woźniczka, który poruszył kwestię 

wywieszania flagi podczas obchodzenia rocznicy Powstania Wielkopolskiego. Zdaniem 

radnego powinniśmy z oświatą, kulturą i innymi instytucjami dawać przykład i bardziej 

wpływać na środowiska. Najbardziej oflagowany w tym dniu był urząd, kościół, domy wokół 

rynku i niektóre domy przy głównych ulicach. Dla nas, Wielkopolan to święto ma szczególny 

wymiar- tym bardziej, że nie mamy już świadków tych wydarzeń, ponieważ w 2006 roku 

zmarł ostatni powstaniec wielkopolski. Czcimy, dajemy przykład, ale powinniśmy pójść 

szerszym frontem. Rozumiem, że 27 to pierwszy dzień po świętach i większość instytucji- tak 

jak szkoły są wówczas nieczynne, ale w jakikolwiek sposób udekorowanie tych budynków, 

przynajmniej w naszych wielkopolskich miastach powinno mieć miejsce i w samym 

Bojanowie oraz na wioskach. 

 

Pan Jan Kubis zwrócił się z pytaniem dlaczego Zakład Oczyszczania z Leszna rozwozi kubły 

po mieście, a na wioskach nie. Kogo jest to decyzja?  

Burmistrz Bojanowa poinformował, że dystrybucją kubłów zajmuje się leszczyńska spółka- 

Miejski Zakład Oczyszczania. Nie była to decyzja żadnego z wójtów, burmistrzów, 

prezydentów- jest to decyzja władz spółki, że kubły są dystrybuowane na terenach wioski 

przez sołtysów, a na terenach miejskich- spółka z początkiem nowego roku. Jeżeli dany sołtys 

nie poradzi sobie lub nie będzie dysponował czasem- wejdzie w kompetencje spółka, która 

dopełni swojego obowiązku. Żaden z sołtysów nie przyszedł, że czuje się obarczony 

dodatkowym obowiązkiem- robią to w godzinach wyznaczonych dla siebie, komunikaty są na 

różnych komunikatorach społecznych.  

Pan Jan Kubis zapytał, cyt.: „Mają wynagrodzenie za to czy nie?”. 
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Pan Maciej Dubiel poinformował, że za każdy wydany kubeł otrzymują wynagrodzenie ze 

spółki. 

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2023 rok,   

 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. Przewodniczący 

Rady przedstawił projekt uchwały.  

 

Pytań nie było. Przystąpiono do podjęcia uchwały. Uchwała została podjęta 12 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Bogumiła Woźniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (3) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz  

 

Uchwała Nr LV/376/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 grudnia 2022 roku  

w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2023 rok stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

b) planów pracy Komisji Stałych Rady na 2023 rok,  

 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Stałych Rady.  

Projekt uchwały przedstawił Pan Jan Moryson.  

 

W związku z tym, że pytań nie było, przystąpiono do podjęcia uchwały. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Bogumiła Woźniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (3) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz  
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Uchwała Nr LV/377/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 grudnia 2022 roku  

w sprawie planów pracy Komisji Stałych Rady na 2023 rok stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

c) ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej,  

 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady.  

O głos została poproszona Pani Patrycja Kubiak celem przedstawienia projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było. Przystąpiono do podjęcia uchwały. Uchwała została podjęta 12 

głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Bogumiła Woźniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (3) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz  

 

Uchwała Nr LV/378/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 grudnia 2022 roku  

w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2023-2032, 

 

Pan Jan Moryson poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Stałych 

Rady.  

O głos został poproszony Burmistrz Bojanowa.  

 

Pan Maciej Dubiel na wstępie poinformował, że w punkcie dotyczącym uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2023-2032 rozpocznie również 

dyskusję odnośnie budżetu na 2023 rok.  

Zgodnie z przepisami prawa projekt budżetu w dniu 15 listopada br. został złożony  

w Regionalnej Izbie Obrachunkowej. W dniu 15 grudnia 2022 roku Regionalna Izba 

Obrachunkowa wydała trzy opinie w sprawie:  

- wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bojanowo na lata 2023-2032 (opinia pozytywna),  

- wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Bojanowo na 2023 rok (opinia pozytywna z uwagą o możliwości 

sfinansowania deficytu),   

- wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Bojanowo na 2023 rok (opinia 

pozytywna z uwagą).  
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Zostały wyrażone słowa podziękowania wszystkim osobom, które przyczyniły się do 

konstruowania budżetu- przede wszystkim Pani Skarbnik. 

Zaplanowane dochody na 2023 rok wynoszą 41.523.819,00 zł, wydatki- 44.963.175,74 zł, 

deficyt budżetu wynosi 3.439.356,74 zł i zostanie sfinansowany nadwyżką z lat ubiegłych. 

Zaplanowane wydatki majątkowe, które stanowią 20% ogółu wydatków budżetowych to 

9.223.251,66 zł. Nadal będziemy kontynuować największą inwestycję na ul. Drzymały pn. 

„Łączymy pokolenia”. W budynku zostanie zlokalizowane przedszkole na 150 dzieci oraz 

Klub Malucha i Klub Seniora. Powstaną dwie, nowe, odrębne instytucje- zostanie 

dedykowana nowa oferta dla seniorów i młodych rodziców, gdzie będą mogli skierować 

swoje potomstwo powyżej 12 miesiąca życia. Ostatnimi tygodniami bardzo głośno było 

mówione o zasadności budowy tej inwestycji- nadmienię, że o budowie przedszkola na 

terenie naszej gminy mówi się od kilkunastu lat. Przedszkole na ul. Dąbrowskiego nie jest  

w najlepszym stanie- cała elewacja, kominy, dach są do remontu. Budynek nie jest własnością 

gminy, wydzierżawiany jest od kurii od lat sześćdziesiątych. Prace, które możemy wykonać 

to: odświeżenie sal, drobne prace naprawcze.  

Umowa na realizację inwestycji została podpisana w miesiącu sierpniu na niespełna 12 mln 

zł, z czego 6 mln 400 tys. zł pozyskaliśmy w ramach rządowych programów- Polski Ład, 

pozostała kwota finansowana jest z budżetu gminy. Powstaną tam trzy instytucje: Klub 

Malucha, Klub Seniora i przedszkole dla 150 dzieci. Będziemy ubiegać się o kolejne środki 

na ogłoszone konkursy, nabory w ramach „Senior Plus”, „Maluch Plus”- wnioski będziemy 

składać z początkiem roku i chcielibyśmy pozyskać ok. 1 mln zł na utrzymanie  

i funkcjonowanie tych dwóch placówek.  

Inne inwestycje zaplanowane na 2023 rok. W głównej mierze są to inwestycje zaplanowane 

na sołectwach: budowa chodników w miejscowości Gierłachowo, Giżyn, Gołaszyn, 

Gościejewice, Pakówka, Sowiny. W sołectwie Czechnów została zaplanowana modernizacja 

drogi gminnej, w Zaborowicach- zakup i montaż wiaty przy świetlicy.   

Kolejne zadania zaplanowane na 2023 rok to: 

- modernizacja budynku urzędu, 

- rozbudowa sieci, 

- wymiana źródeł ciepła- dofinansowanie do zakupu pieców- 50.000 zł.        

- wymiana ogrzewania- Przedszkole w Trzeboszu,  

- budowa placu zabaw- Przedszkole w Bojanowie, 

- rozbudowa monitoringu miasta Bojanowa,  

- „Łączymy pokolenia”- 8.556.121,30 zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej ul. Wiśniowa i Czereśniowa- 200.000 zł. 

Są to zadania, które znalazły się w budżecie na przyszły rok.  

Jednocześnie informuję, że otrzymaliśmy dofinansowania na kolejne inwestycje, m.in. prawie 

5 mln zł na gospodarkę wodno- ściekową (95% dofinansowanie w ramach Polskiego Ładu, 

5% środki własne). W ramach zadania planowana jest modernizacja oczyszczalni ścieków, 

budowa dwóch odcinków o których była przed chwilą mowa, wyposażenie w niezbędny 

sprzęt pracowników Zakładu Wodociągów i Kanalizacji.    

Drugie zadanie, na które gmina otrzymała środki w ramach Polskiego Ładu- rewitalizacja 

Gościejewic z grantów PGR (dofinansowanie wynosi 98%). W ramach zadania planujemy:  

- zmodernizować drogę dojazdową od drogi ponieckiej do bloków w Gościejewicach (łącznie  

z dwoma wjazdami, które udało się pozyskać z KOWR-u),  

- budowę ścieżki pieszo- rowerowej w celu połączenia wioski,  

- ciąg pieszo-chodnikowy, 

- modernizację centralnego ogrzewania na świetlicy wiejskiej.  

Kolejne zadanie, w którym gmina Bojanowo na pewno będzie dokładać środki w niewielkim 

procencie to inwestycja realizowana przez powiat rawicki, który otrzymał grant  
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w ramach Polskiego Ładu PGR- modernizacja drogi powiatowej na odcinku 3,3 km do 

krzyżówki w miejscowości Gościejewice- Wydartowo (dofinansowanie wynosi 98%, w tym 

niewielkim procencie gmina Bojanowo będzie chciała pomóc powiatowi).  

Zadania inwestycyjne kształtują się na poziomie kilkunastu milionów złotych. Druga strona to 

wydatki bieżące, które bardzo mocno drenują budżet gminy. Związane jest to z sytuacją, jaka 

aktualnie panuje na świecie: inflacja i konflikt zbrojny za wschodnią granicą. Energia 

elektrycznie wzrośnie o 100% pomimo, że rząd zamroził cenę na poziomie 785zł/1 MWh. 

Ograniczamy oświetlenie na ulicach. Kryzys energetyczny dotyka wszystkich  

w samorządach, nie tylko Bojanowo. Wydatki bieżące będą rosnąć na płacach.  Od 1 stycznia 

wzrasta płaca minimalna do kwoty 3460 zł brutto, a od 1 lipca przekroczy kwotę 3.600 zł- 

wynagrodzenie obligatoryjnie trzeba będzie podnieść ponad 90 osobom. Podwyżką 

chcielibyśmy objąć wszystkich pracowników zatrudnionych w strukturach jst. Kolejna 

kwestia to inflacja, gdzie wskaźnik średnioroczny ma być na poziomie 9,8%, natomiast 

analitycy i ekonomiści wskazują, że może być na poziomie 15%, co pokazuje, że może 

brakować środków na wszelkie bieżące funkcjonowanie samorządu.  

Na zakończenie Burmistrz Bojanowa skierował słowa podziękowania do Pani Skarbnik,  

wszystkich pracowników pionów finansowych oraz wszystkich pracowników zakładów 

budżetowych, którzy przyłożyli cegiełkę do konstruowania budżetu na 2023 rok.  

 

Pani Patrycja Kubiak poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa została 

przygotowana na lata 2023-2032. Długość okresu objętego prognozą wynika z art. 227 

ustawy o finansach publicznych. W związku z tym, że gmina planuje spłatę zobowiązań do 

2032 roku, prognoza kończy się tym rokiem. Z uwagi na kroczący charakter prognozy, która 

co roku będzie aktualizowana, przyjęto dla roku 2023 wartości wynikające z projektu 

uchwały budżetowej gminy, natomiast na kolejne lata w prognozie uwzględniono wartości 

prognozowane w oparciu o wskaźniki makroekonomiczne i wskaźniki wynikające z danych 

historycznych za lata 2020-2021 i III kwartał 2022 roku oraz przewidywane wykonanie 2022 

roku z uwzględnieniem korekt merytorycznych wynikających z danych możliwych do 

ustalenia, takich jak np. liczba uczniów w szkołach, dzieci w przedszkolach jak również 

liczba zatrudnionych pracowników w poszczególnych jednostkach organizacyjnych gminy. 

Kwoty wydatków wynikające z limitu wydatków na przedsięwzięcia nie wykraczają poza 

okres prognozy kwoty długu. Nie planuje się wydatków z tytułu niewymagalnych poręczeń  

i gwarancji, które przekroczyłyby okres prognozy kwoty długu. Przy opracowaniu prognozy 

pozycji budżetowych gminy Bojanowo wykorzystano dwa podstawowe mierniki koniunktury 

gospodarczej, jakim jest Produkt Krajowy Brutto oraz wskaźnik inflacji. Prognozę 

podstawowych wskaźników makroekonomicznych przyjęto opierając się na informacjach 

zawartych w wytycznych Ministerstwa Finansów i te wytyczne zostały ostatnio 

zaktualizowane 3 października br. Prognozę oparto o następujące złożenia: dla roku 2023 

przyjęto wartości wynikające z budżetu na ten rok, jak również na lata 2024- 2032 prognozę 

wykonano na podstawie danych historycznych, wskaźniki dynamiki inflacji i PKB oraz 

zmian, które mogłyby nastąpić w latach kolejnych.  Aby prognoza WPF była realistyczna 

dochody zaplanowano w 2023 roku na podstawie podjętych uchwał, podpisanych umów a od 

2024 roku na podstawie danych historycznych. Gmina spłaca zaciągnięte pożyczki  

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej- umowy zostały 

zawarte w latach 2012-2017. Pożyczki są w części umarzalne. W WPF planujemy spłatę 

zaciągniętych zobowiązań w 100%, w związku z czym przypadające na konkretne lata kwoty 

umorzeń będą wprowadzone na bieżąco do WPF, co skutkuje umniejszeniem długu  

i poprawą wskaźnika określonego w art. 243 ustawy o finansach publicznych. 

Pozostałe dochody bieżące, w tym z podatku od nieruchomości przyjęto na podstawie stawek, 

które zostały określone w uchwale budżetowej. W latach następnych zakłada się wzrostowy 
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trend wpływów z tego podatku i zwiększa się dochody bieżące z tego tytułu w kolejnych 

latach. Wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych przyjęto na podstawie 

zawartych umów uwzględniając zmianę w przyszłych latach. Udziały w podatku 

dochodowym od osób fizycznych i prawnych zaplanowano na podstawie średniego wzrostu 

tych źródeł z ostatnich trzech lat. Subwencje z budżetu państwa zostały tak samo 

zaplanowane, jak udziały czyli na podstawie danych historycznych. Dotacje celowe z budżetu 

państwa na zadania zlecone i własne zaplanowano na podstawie średniego wzrostu z ostatnich 

trzech lat, jeżeli chodzi o lata 2024-2032. W 2023 roku dotacje zostały zaplanowane zgodnie 

z zawiadomieniami Wojewody Wielkopolskiego oraz Krajowego Biura Wyborczego,  

w związku z tym w WPF widać duży spadek środków po stronie dochodowej, jak również po 

stronie wydatkowej związanej z realizacją tych zadań i duży wzrost jeżeli chodzi o lata 2024-

2032. Wysokość dotacji w trakcie roku ulega zmianie i w miarę zgłaszanego zapotrzebowania 

środki zostają zwiększane według potrzeb, które zgłaszamy. Przy prognozowaniu wydatków 

podzielono wydatki na dwie grupy w WPF: wydatki bieżące i wydatki majątkowe. Planując 

wydatki bieżące na przyszłe lata dokonano analizy zmian organizacyjnych w urzędzie, jak 

również w jednostkach organizacyjnych oraz dostosowano sieci szkół do zmian 

demograficznych. Gmina wraz z jednostkami wprowadziła oszczędności w wydatkach 

bieżących w związku ze wzrostem kosztów utrzymania naszej działalności. W 2023 roku 

kontynuujemy tą zasadę, jak również zasadę racjonalności. Planowane oszczędności 

pozwalają spłacać wcześniej zaciągnięte zobowiązania i nie zagrażają tym, że gmina nie 

będzie mogła realizować obowiązkowych zadań. Wydatki na obsługę długu zaplanowano na 

podstawie zawartych umów z uwzględnieniem poziomu nowego zadłużenia oraz stawek, 

jakie obecnie określane są przez Ministerstwo Finansów (stawki stóp procentowych). Przy 

planowaniu wydatków zostały uwzględnione te zadania, które gmina już realizuje oraz te, 

które będzie wykonywała w związku ze zmianą przepisów prawa, jak również te, które mamy 

podpisane umowy na dofinansowanie (wydatki w zakresie inwestycji). Wynik budżetu  

w prognozowanym okresie jest ściśle związany z przyjętymi założeniami do prognozy 

dochodów i wydatków, w poszczególnych latach kształtuje się różnie i ze względu na 

zadania, jakie gmina przyjęła do realizacji i jakie zaciągała w poszczególnych latach 

zobowiązania. Po stronie przychodów zaplanowano w 2023 roku wolne środki z lat ubiegłych  

w kwocie 5.058.356,74 zł, po stronie rozchodów zostały zaplanowane spłaty według 

harmonogramu spłat. Rozchody budżetu obejmują również planowany wykup obligacji 

zgodnie z harmonogramem oraz spłatą planowanych do zaciągnięcia zobowiązań. Rozchody 

budżetu zostały zaplanowane do 2032 roku. Kwota długu przypadająca na poszczególne lata 

mieści się we wskaźnikach określonych w art. 242 i 243 ustawy o finansach publicznych. Na 

dzień 31 grudnia 2022 roku planowane zadłużenie wyniesie 14.819.600 zł, na koniec 2023 

roku planuje się kwotę długu w wysokości 13.200.600 zł. W stosunku do dochodów ogółem 

pomniejszonych o dotacje i środki o podobnym charakterze, zgodnie z art. 217 ustawy  

o finansach publicznych mieścimy się we wskaźniku (wskaźnik wynosi 40%). We wszystkich 

latach prognozy relacja zrównoważenia wydatków bieżących o których mowa w art. 242 

została zachowana i we wszystkich latach trwania zobowiązania relacja, którą określa art. 243 

ustawy o finansach publicznych też jest zachowana. Projekt został przedstawiony Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej celem zaopiniowania.  

 

Pani Patrycja Kubiak przedstawiła uwagę, którą Regionalna Izba Obrachunkowa wskazała  

w Uchwale Nr SO-14/0957/264/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2023-2032. 

Pismo stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
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Następnie zostały przedstawione autopoprawki do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bojanowo na lata 2023-2032.  

 

Kolejna kwestia dotyczyła możliwości sfinansowania deficytu. Regionalna Izba 

Obrachunkowa Uchwałą Nr SO-14/0951/754/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Bojanowo na 2023 rok wyraziła opinię pozytywną z uwagą o możliwości 

sfinansowania deficytu. Uwagę przedstawiła Pani Patrycja Kubiak. Opinia stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu.  

 

Następnie Przewodniczący Rady otwarł dyskusję. 

Pytań i uwag nie było, w związku z powyższym Pan Jan Moryson poprosił Przewodniczących 

Komisji Stałych o wyrażenie opinii wypracowanej na obradach w dniu 28 grudnia 2022 roku: 

1. Przewodnicząca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Pani Renata Jagodzik- opinia pozytywna,  

2. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Bezpieczeństwa Publicznego Pan Tomasz Woźniczka- opinia pozytywna,  

3. Członek Komisji Rewizyjnej Pan Sebastian Miekisz- opinia pozytywna, 

4. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jarosław Bartkowiak- opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie za podjęciem autopoprawek do projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2023-

2032. Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie 12 głosami „za”.   

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Bogumiła Woźniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (3) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz  

 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2023-2032. Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 

głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Bogumiła Woźniak, Tomasz Woźniczka  
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NIEOBECNI: (3) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz  

 

Uchwała Nr LV/379/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 grudnia 2022 roku  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2023-

2032 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Dot. pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

e) uchwały budżetowej na 2023 rok, 

 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. 

O głos został poproszony Burmistrz Bojanowa.  

 

Pan Maciej Dubiel poinformował, że swoje wystąpienie przybliżył w poprzednim 

podpunkcie, kiedy omawiana była uchwała o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bojanowo na lata 2023-2032. 

 

Pani Patrycja Kubiak poinformowała, że projekt budżetu Gminy Bojanowo na 2023 rok 

przebiega w oparciu o przepisy ustawy o samorządzie gminnym i ustawy o finansach 

publicznych. Został sporządzony i opracowany na podstawie materiałów, które otrzymaliśmy 

i zostały przedłożone przez kierowników jednostek organizacyjnych, zakładów budżetowych 

oraz naszych referatów i dyrektorów szkół, przedszkoli. Budżet gminy na 2023 rok został 

opracowany na podstawie danych i prognoz w szczególności informacji, jakie otrzymaliśmy 

od Ministra Finansów Funduszy i Polityki Regionalnej w zakresie planowanych kwot, jakie 

otrzyma gmina z tytułu subwencji jak również informacji Wojewody o kwotach dotacji oraz 

piśmie Krajowego Biura Wyborczego w zakresie dotacji z Krajowego Biura Wyborczego, 

wskaźników przyjmowanych do opracowania projektu budżetu oraz przepisów, które wiążą 

na podstawie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Budżet gminy: 

dochody 41.523.000 zł, wydatki 44.963.174,74 zł, przychody oraz rozchody. Planując budżet 

na 2023 rok został określony deficyt w kwocie 3.439.356,74 zł. W celu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy zostały dołożone uprawnienia dla organu 

wykonawczego w zakresie wprowadzania zmian w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy- 

zmieniło się w stosunku do 2022 roku. W uchwale zostały określone inne upoważnienia dla 

Burmistrza m.in. w zakresie: 

- zaciągania kredytów, pożyczek oraz emitowania papierów wartościowych na pokrycie 

występującego w ciągu roku budżetowego przejściowego deficytu do wysokości 300.000 zł,  

- dokonywania zmian w budżecie związanych z przeniesieniami między paragrafami  

i rozdziałami w zakresie wydatków bieżących i majątkowych i przekazywanie takich 

uprawnień też kierownikom jednostek, 

- lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach niż bank 

obsługujący budżet gminy Bojanowo. 

Dochody budżetowe zostały prognozowane na podstawie informacji, które otrzymaliśmy, na 

podstawie umów i stawek podatkowych. Zostały wydzielone grupy dochodów: udziały  

z wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych na 2023 rok wynoszą 5.321.301 zł, 

udziały w podatku dochodowym od osób prawnych 470.296 zł, część oświatowa subwencji 

ogólnej wynosi 9.373.297 zł, część wyrównawcza subwencji 5.450.030 zł, część 

równoważąca subwencji 129.937 zł. Dotacje na zadania zlecone i własne- łączna kwota 

wynosi 3.709.666 zł, dotacje przeznaczane na inwestycje to kwota 6.477.727 zł (dotacja  

z Banku Gospodarstwa Krajowego). Dochody w zakresie dotacji na zadania zlecone i własne 
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są stosunkowo niższe niż planowane wykonanie z 2022 roku. W 2022 roku planuje się 

wykonanie tych dotacji na poziomie 16.138.000 według zawiadomień, które otrzymaliśmy od 

Wojewody Wielkopolskiego i Krajowego Biura Wyborczego na przyszły rok i jest to kwota 

3.709.666 zł. 

 

O godz. 12.27 posiedzenie sesji opuszcza Pani Bogumiła Woźniak.  

 

Pani Patrycja Kubiak: Dotacje od Wojewody Wielkopolskiego w zakresie pomocy społecznej 

są przekazywane zgodnie ze zgłaszanym zapotrzebowaniem przez gminę i następnie 

zwiększają budżety w trakcie roku. Po stronie wydatków zaplanowano fundusz sołecki dla  

17 sołectw w łącznej kwocie 439.917,15 zł- załącznik nr 6 do uchwały budżetowej na 2023 

rok. Przychody na 2023 rok zaplanowane są jako wolne środki, do których wliczane są środki, 

jakie gmina otrzymała w br. z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych zgodnie  

z informacją Ministra Finansów w 2022 roku gmina otrzyma 2.888.418,57 zł (środki te są 

zaplanowane jako uzupełnienie środków na pokrycie środków bieżących na 2023 rok). Po 

stronie rozchodów została zaplanowana ostatnia transza pożyczki, która podlega umorzeniu  

w miesiącu styczniu na łączną kwotę 1.350.000 zł. Łącznie rozchody na przyszły rok według 

harmonogramu spłat zostały zaplanowane w wysokości 1.619.000 zł.  

Projekt budżetu został przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej, która uchwałą Nr SO-

14/0952/264/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 

15 grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Bojanowo na 2023 rok wydała opinię pozytywną z uwagą w pkt. II.2 uzasadnienia.  

Uwagę przedstawiła Pani Patrycja Kubiak. Pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.  

Następnie Pani Patrycja Kubiak poinformowała, że po uwagach, została przestawiona 

Państwu radnych autopoprawka, która przedstawia wszystkie uwagi i zmiany w zakresie 

klasyfikacji budżetowej. W związku z autopoprawką, zostały przedstawione zmiany do 

projektu budżetu na 2023 rok i przedstawiona uchwała w sprawie budżetu na 2023 rok. 

 

Przewodniczący Rady otwarł dyskusję. 

Pytań i uwag nie było, w związku z powyższym Pan Jan Moryson poprosił Przewodniczących 

Komisji Stałych o wyrażenie opinii wypracowanej na obradach w dniu 28 grudnia 2022 roku: 

1. Przewodnicząca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Pani Renata Jagodzik- opinia pozytywna,  

2. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Bezpieczeństwa Publicznego Pan Tomasz Woźniczka- opinia pozytywna,  

3. Członek Komisji Rewizyjnej Pan Sebastian Miekisz- opinia pozytywna, 

4. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jarosław Bartkowiak- opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie za podjęciem autopoprawek do projektu uchwały 

w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok. Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie 11 

głosami „za”.   

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 
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Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (4) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak  

 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (4) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak  

 

Uchwała Nr LV/380/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 grudnia 2022 roku  

w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

f) rozpatrzenia wniosku,  

 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady.  

O głos został poproszony Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jarosław 

Bartkowiak celem przedstawienia projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było. Przystąpiono do podjęcia uchwały. Uchwała została podjęta 11 

głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (4) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak  

 

Uchwała Nr LV/381/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie 

rozpatrzenia wniosku stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
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Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady.  

Projekt uchwały przestawiła Pani Patrycja Kubiak.  

 

W związku z tym, że pytań nie było, przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 11 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (4) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak  

 

Uchwała Nr LV/382/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Do pkt. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

h) zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.  

 

Pan Jan Moryson poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Stałych 

Rady.  

O głos została poproszona Pani Patrycja Kubiak celem przedstawienia projektu uchwały.  

 

Pytań nie było. Przystąpiono do podjęcia uchwały. Uchwała została podjęta 11 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, Jan Kubis, 

Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Dariusz Stachowiak, Ewa 

Szczepaniak, Tomasz Woźniczka  

 

NIEOBECNI: (4) 

Beata Bura, Karolina Salamon, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak  

 

Uchwała Nr LV/383/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
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Dot. pkt. 7. Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań w niniejszym punkcie. 

 

Dot. pkt. 8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  

 

W związku z tym, że nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie na piśmie, Przewodniczący 

Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Dot. pkt. 9. Wolne wnioski i informacje. 

 

Pan Jan Kubis zwrócił się z pytaniem czy była przeprowadzana rozmowa ze Starostą 

Rawickim odnośnie przedłużenia chodnika w Golinie Wielkiej w przyszłym roku?  

Burmistrz Bojanowa poinformował, że odpowiedź była udzielona od Pana Starosty, pytanie 

należy kierować do Starosty czy takie środki zostały zaplanowane w przyszłorocznym 

budżecie.  

Na powyższe Pan Jan Kubis zwrócił się z prośbą do Burmistrza, aby w niniejszej kwestii 

rozmawiał ze Starostą.  

Pan Maciej Dubiel poinformował, że nie ma najmniejszego problemu, ponieważ takie 

odpowiedzi były udzielane- na każdy Pana wniosek kierowane było pismo do Pana Starosty  

i takie informacje Pan i Pan Bartkowiak otrzymywaliście. Jeżeli mamy kolejny raz zapytać, 

zapytamy. 

Następnie radni zostali poinformowani, że została zakończona inwestycja w Gierłachowie, 

którą realizował Powiatowy Zarząd Dróg przy współudziale środków z funduszu sołeckiego.  

 

Kolejne pytanie radnego Jana Kubisa brzmiało: czy w przyszłym roku będą realizowane 

łączniki na osiedlu? 

Burmistrz Bojanowa poinformował, że łączniki posiadają dokumentację projektową, czekają 

na jakiekolwiek środki. Aktualnie w dużej mierze są realizowane te zadania, na które gmina 

otrzymała dofinansowanie z Polskiego Ładu oraz zadania, które ujęte są w funduszach 

sołeckich. Nie ma żadnego łącznika w Gołaszynie- ubolewam, ale nie ma środków, żeby 

wszystko realizować. Chciałbym realizować więcej, ale nie pozwalają na to środki 

budżetowe. Skupiliśmy się na najważniejszych zadaniach, na które mamy dofinansowanie.  

 

Po udzielonej odpowiedzi, Pan Jan Kubis zapytał czy będzie przekładana ścieżka do 

Tarchalina i kiedy? 

Pan Maciej Dubiel poinformował, że dwa lata temu była realizowana inwestycja długo 

oczekiwana przez mieszkańców Tarchalina- dokończenie ścieżki pieszo- rowerowej przy 

współudziale powiatu. Widzimy, że ścieżka nie jest w najlepszym stanie technicznym,  

w miarę możliwości staramy się w newralgicznych miejscach przekładać i poprawiać kostkę 

w celach bezpieczeństwa. Były zamierzenia, aby ścieżkę zrobić z asfaltu, ale dzisiaj  

w budżecie nie stać nas na tą inwestycję. Chcielibyśmy przełożyć ścieżkę w przyszłości, są 

głosy, aby poprowadzić ją do Gościejewic, ale skupiamy się na zadaniach, gdzie posiadamy 

dofinansowania. Być może, jeżeli pojawią się kolejne środki z rządowych programów- 

będziemy aplikować o drogowe zadania. W momencie, kiedy składany był wniosek w ramach 

Polskiego Ładu na gospodarkę wodno- ściekową, drugim wnioskiem były kwestie związane  

z drogami, trzeci wniosek złożony był na stadiony i boisko piłkarskie. Otrzymaliśmy tylko 

pierwszy, gwarantowany do 5 mln zł.   
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Następne pytanie, jakie skierował Pan Jan Kubis do Burmistrza Bojanowa brzmiało: jadąc do 

Goliny Wielkiej, czy byłaby możliwość uzgodnienia z energetyką przełożenia lamp z ich 

placu, terenu naprzeciwko drugiej osady po stronie ścieżki rowerowej? Na terenie energetyki 

świecą wszystkie lampy, nie jest wyłączona ani jedna.  

Pan Maciej Dubiel poinformował, że jeżeli jest to teren energetyki, nie chciałby się 

wypowiadać za energetykę. Docierały do jego osoby informacje, dlaczego gmina nie wyłączy 

lamp na łącznikach czy na MOP-ach- wielokrotnie informowaliśmy mieszkańców, że gmina 

nie obsługuje lamp przy drogach ekspresowych i na miejscu obsługi podróżnych- jest to w 

gestii Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.   

 

Pani Ewa Szczepaniak wracając do sprawy częściowo omówionej na komisjach, przed 

posiedzeniem obecnej sesji- chodzi o pismo, które skierowała wnioskodawczyni odnośnie  

uchwały w sprawie stypendiów sportowych dla zawodników klubów sportowych, którzy 

osiągają wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie 

sportowym. Wniosek został złożony i był omawiany na komisjach w sierpniu br. Dzisiaj 

podejmowaliśmy uchwałę budżetową, mamy przyjęty budżet na 2023 rok i może 

wyprzedzając odpowiedź dla wnioskodawczyni- środki te nie zostały ujęte w tym budżecie, 

niemniej projekt takiej uchwały wraz z prośbą o podjęcie uchwały wpłynął. Komisja  

w sierpniu wstępnie zadeklarowała się, że będzie pracowała nad taką uchwałą i w związku  

z tym, że środki nie znalazły się w budżecie- rozmawialiśmy, że gmina wspomaga 

sportowców, kluby sportowe działające w tym obszarze. Składam wniosek do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty o rozpoznanie tematu głębiej, bardziej w liczbach, 

wyliczeniach, co do pomocy finansowej udzielanej przez gminę klubom sportowym i temu 

środowisku sportowemu, który działa na naszym terenie- czy korzystają, nie korzystają,  

w formie rzeczowej, w formie finansowej- jak to wygląda, abyśmy zajęli się na komisji tą 

sprawą w perspektywie rozważenia tej dodatkowej uchwały, która mogłaby być podjęta czy  

w roku bieżącym 2023 mając na względzie wolne środki, przesunięcia czy rozliczenia czy  

też w perspektywie odrzucenia uchwały. Musimy zająć stanowisko: czy będziemy 

procedować czy nie, czy będziemy w stanie, czy ta pomoc jest wystarczająca w opinii 

radnych, jak to wygląda z punktu widzenia korzystających, czy jest możliwość wydzielenia 

gdzieś tych środków, znalezienia, czy one są faktycznie potrzebne, motywujące. Proszę 

przyjąć mój wniosek i przy najbliższej okazji przegłosować, przyjąć, czy teraz, czy będzie 

komisja się tym zajmować? Składam wniosek o zajęcie się sprawą.  

  

Pan Tomasz Woźniczka wyraził przedmówczyni podziękowanie za słowa i wniosek. 

Oczywiście możemy pochylić się, jak najbardziej w sytuacji, kiedy będą realne środki, 

ponieważ nie możemy wprowadzać uchwały, którą później nie zrealizujemy- mijałoby się to  

zupełnie z celem.  

 

Pan Krzysztof Kurpisz zwrócił się z prośbą o formalne przegłosowanie wniosku Pani radnej, 

ponieważ pismo wpłynęło do wszystkich radnych. Pozwoli sobie przygotować projekt 

odpowiedzi dla całej rady i go przedstawić celem akceptacji, tak aby można było 

odpowiedzieć wnioskodawczyni.  

 

Pan Maciej Dubiel: tym bardziej, że niedługo spotkamy się w ramach pożytku publicznego  

z przedstawicielami wszystkich klubów i na pewno byśmy poinformowali, jakie jest 

stanowisko rady, kiedy odbędzie się taka komisja dedykowana dla sportu- nie jest to zły 

pomysł. 
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Pan Waldemar Czerwiński zwrócił się z pytaniem na jakim etapie jest inwestycja realizowana 

przez gminę Bojanowo w zakresie mieszkań- wiem, że odbyło się spotkanie?  

Pan Maciej Dubiel poinformował, że spotkanie odbyło się 16 grudnia w Poznaniu. Jesteśmy 

w Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej, w spółce, która za chwilę będzie zrzeszać ok. 20 

gmin z Wielkopolski, z naszego powiatu jest gmina Rawicz i gmina Miejska Górka. Dla 

inwestycji dedykujemy teren na zbiegu ulic: Gołaszyńskiej i Leśnej. W planie 

zagospodarowania przestrzennego, który uchwalany będzie w styczniu, teren dedykowany 

jest do niniejszej inwestycji. W 2023 roku gmina Bojanowo i pięć lub sześć innych gmin- 

będzie uczestniczyć w etapie projektowania. Kiedy będą budowane mieszkania- trudno 

powiedzieć. Spodziewamy się, że w najbliższych latach z któryś z gmin będących w SIM-ie- 

na pewno. Dzisiaj nie jest nawet prognozowany termin. W przyszłym roku będzie wyłożony 

lub gotowy projekt wizualizacji, jak mieszkania będą wyglądać. Spółka będzie bazować na 

jednym projekcie budowlanym, czyli niezależnie od miejsca, budynki będą tak samo 

wyglądać, na których będzie umieszczone logo, będą odnawialne źródła energii dla 

wspólnych części.   

 

Po udzielonej odpowiedzi Pan Waldemar Czerwiński zapytał odnoście Szkoły Podstawowej 

w Gościejewicach. Wiemy, że gmina: 

- odwołuje się od negatywnej opinii Kuratora, 

- powołała osobę, która wykonuje audyt zewnętrzny, z którego będzie raport w lutym. 

Radny wyraził opinię, że powinniśmy odnieść się do propozycji Pań ze szkoły. Pytanie- 

będziemy dyskutować na temat szkoły po audycie, czekamy do lutego? Na jakim etapie 

jesteśmy teraz?  

Pan Maciej Dubiel poinformował, że w momencie, kiedy odbyła się Komisja Oświaty, 

Burmistrz Bojanowa odpowiedział Radzie Rodziców pismem, które zostało skierowane do 

Rady Rodziców przed świętami. W dniu 9 grudnia wpłynęła kolejna opinia Kuratora Oświaty 

dot. likwidacji Szkoły Podstawowej w Gościejewicach. Kurator wydał opinię negatywną, 

pomimo, że w czerwcu gmina uzyskała prawomocny wyrok Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego wskazującego pełną argumentację popierającą działania gminy Bojanowo- 

gmina zapewniła w myśl prawa oświatowego kontynuację nauki w najbliższej placówce 

(Szkoła Podstawowa w Bojanowie) i zagwarantowała transport ze szkoły w Gościejewicach 

do szkoły w Bojanowie. Opinia negatywna- skorzystałem z prawa złożenia zażalenia na tą 

opinię, która praktycznie mało różniła się od wydanej w kwietniu 2021 roku. Zażalenie 

zostało złożone do Ministra Edukacji, czekamy na działania Ministra. Trwa kontrola 

zarządcza w Szkole Podstawowej w Gościejewicach i we wszystkich placówkach 

oświatowych, również zleciliśmy audyt- poprosiliśmy Panią, która jest wpisana na listę 

ekspertów Ministerstwa Edukacji Narodowej. W momencie, kiedy audyt będzie dostępny-  

z końcem stycznia, początkiem lutego i chcielibyśmy spotkać się z Państwem radnym, 

przeprowadzić Komisję Oświaty odnośnie Gościejewic- wtedy będziemy udzielać 

merytorycznych odpowiedzi i argumentacji, co do stanowisk rodziców. Poprzez audyt 

postaramy się bardziej wzmocnić głos gminy i będziemy dalej debatować. Nadmienię, że  

o szkole rozmawiamy już praktycznie dwa lata.  

Pan Waldemar Czerwiński: czyli gdzieś w lutym? 

Pan Maciej Dubiel potwierdził, że w lutym. Być może do tego czasu będzie odpowiedź 

Ministra Edukacji, który jako druga instancja może przyjmie odmienne stanowisko.  

Pan Krzysztof Kurpisz dodał, że wszyscy radni i burmistrz otrzymał ten sam wniosek i tą 

samą propozycję od Rady Rodziców. Po komisji przygotowaliśmy pisemną odpowiedź na 

propozycje Rady Rodziców- podtrzymaliśmy to stanowisko, które zostało przedstawione na 

posiedzeniu komisji, która odbyła się pod koniec listopada. Jednocześnie poinformowaliśmy 

Radę Rodziców, że wychodząc naprzeciw ich wnioskowi podczas komisji- zleciliśmy 
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przeprowadzenie w ramach kontroli zarządczej- kontroli wszystkich jednostek oświatowych  

i audytu zewnętrznego, którego wyniki poznamy pod koniec stycznia i chcielibyśmy  

z początkiem lutego, będziemy wnioskować do Przewodniczącego Komisji Oświaty  

o zwołanie Komisji Oświaty w celu prezentacji wyniku audytu i dalszych rozmów. Od strony 

formalnej wszyscy Państwo- rada otrzymała to samo zapytanie, Państwo również 

wypowiadaliście się na tej komisji, więc rozumiem, że to również była forma odpowiedzi  

z Państwa strony na pytania Rady Rodziców. Burmistrz formalnie w swoim imieniu 

odpowiedział, podtrzymując swoje stanowisko odnośnie tych propozycji, które zostały 

przedstawione przez Radę Rodziców jednocześnie informując, że jeszcze analizujemy 

sytuację.  

Pan Waldemar Czerwiński wyraził opinię, że w jego odczuciu dyskusji było za mało, cyt.: 

„jest to propozycja, ta Komisja, jaka była taka była, ona nie była tak do końca, nie poszła… 

wiadomo- było dużo emocji. Ja myślę, że po prostu w lutym trzeba by faktycznie- ja 

namawiam też radnych, żeby swoje jakieś tam propozycje też złożyli.”.   

Pan Tomasz Woźniczka przyznał, że komisja jaka była taka była, trwała jednak cztery 

godziny i pomijając pewną część, propozycje Rady Rodziców skierowane do Rady nie 

zawierały poza treścią, w której były wyrażone pewne życzenia strony, którą była tylko Rada 

Rodziców- to jeden tylko z podmiotów szkoły, nie szły za tym żadne konkrety, na co 

liczyłem. Sugerowałem Radzie Rodziców, że jeżeli byłyby jakieś z Rady Rodziców chęci 

współpracy, pytań, nawiązanie jakiegoś dialogu, nawet kontaktu- byłem otwarty. Do dzisiaj 

Rada Rodziców nie zwróciła się do mnie z żadną prośbą, chęcią nawiązania dalszej 

współpracy czy nawet konsultowania się. Żadne inne podmioty nie złożyły jakiś propozycji- 

jeszcze jest Grono Pedagogiczne, Dyrektor Szkoły, które jako podmioty z pewnymi 

propozycjami mają prawo wyjść. Są to czasy ludzi kreatywnych i każda szkoła również na 

tym opiera się, że inicjatywy oddolne brane są pod uwagę, jeżeli są przedstawione i mogą być 

w jakiś sposób realizowane. Inicjatyw tych oddolnych za wiele nie było. Dobrze, że Panie  

w tych sześciu punktach przedstawiły, miały jakiś zarys, ale nie oczekujmy od nas radnych, 

że znajdziemy na wszystko receptę, uzdrowimy szkołę i własnymi rękami ją wydźwigniemy. 

Nie możemy być traktowani jako rada, że my to zrobimy za kogoś. Możemy się pochylić, ale 

bierzemy pod uwagę skutki finansowe, dalsze możliwości funkcjonowania szkoły, czynnik 

demograficzny, społeczny. Możemy wziąć pod uwagę tylko te czynniki. Natomiast 

konkretny, co do funkcjonowania szkoły należą też do tych osób, tych podmiotów, które 

przede wszystkim będą szkołą zarządzać, będą w niej pracować czy w jakiś sposób móc na 

nią wpływać. Rozumiem, że środowisku zależy, że niektóre osoby podchodzą emocjonalnie  

i chciałyby za wszelką cenę utrzymać szkołę, ale nie może być wywierana tego typu presja, że 

jeśli nie to my będziemy Was atakować, przekraczać pewne normy. Nie może tak być, że 

inicjatywa utrzymania szkoły będzie polegała na tym, że musicie to zrobić za wszelką cenę, 

bo jak nie, pojawią się wszelkie inwektywy. Nie można nas oskarżać, nie można nas w taki 

sposób potraktować, bo to jest krytykaństwo, które nie ma nic wspólnego z rzeczowym 

dialogiem czy chęcią ratowania instytucji. Każdy, kto nawet chce ratować swoje stanowisko 

pracy, nie może posuwać się do takich czynów, a potem tłumaczyć, że emocje wzięły górę. 

Zamiar likwidacji szkoły to proces, który już trwa i były już różne konsultacje i rozmowy- od 

pierwszej, która miała już miejsce prawie dwa lata temu. Byłem otwarty, jestem w dalszym 

ciągu, jeżeli Rada Rodziców zgłosi się, będzie chciała przedyskutować szczegółowo każdy 

punkt jeszcze, przedstawi szczegółowe na ten temat sugestie- to jak najbardziej. Widzimy, że 

pewne kroki gmina podejmuje, audyt zewnętrzny jest formą obiektywnego działania, aby nikt 

nam nie zarzucił subiektywizm. Będą wyniki, będziemy dalej dyskutować.   

Pan Krzysztof Kurpisz dodał, że zawsze to będą rozmowy emocjonalne, ponieważ dotyczą 

bardzo istotnych spraw. Nie zgadza się ze zadaniem, że temat nie został dogłębnie zbadamy  

i omówiony. Bardzo dokładnie przygotowaliśmy się do komisji, która odbyła się na koniec 
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listopada i sam czas jej trwania- prawie pięć godzin to wskazuje, pomijając tą pierwszą 

godzinę emocji, przygotowaliśmy wszystkie możliwe informacje, zestawienia statystyczne, 

liczbowe, demograficzne, odpowiedzieliśmy na wszystkie pytania, nie tylko zadane przez 

Radę Rodziców pisemnie, ale również na pytania stawiane w trakcie samej komisji. 

Rozmawiamy na ten temat od dwóch lat- nie zgadzam się ze stwierdzeniem, że mało 

dyskutujemy na ten temat. Przypomnę, że wspólnie z Panem Burmistrzem,  

Przewodniczącym Rady i Przewodniczącym Woźniczką byliśmy na posiedzeniu Rady 

Rodziców pod koniec września/ początek października i każdy z Państwa, kto chciał mógł  

w nim uczestniczyć- zaproszenie nie było skierowane bezpośrednio przez Radę Rodziców, ale 

informowaliśmy przy możliwych okazjach. Jest to proces ciągły, zajęliśmy się tematem 

prawie dwa lata temu. Tak nagle, jakbyśmy rozmawiali o nowych sprawach. To nie jest nowa 

sprawa. Ukonstytuowała się nowa Rada Rodziców i wystosowała nowe pismo, ale w tym 

piśmie nie ma praktycznie żadnych nowych propozycji, których byśmy wcześniej nie znali. 

Pismo sprowadza się do utworzenia zespołu szkolno- przedszkolnego o czym wcześniej 

wspominał Dyrektor Sikora w kinie, potem wielokrotnie o tym mówiła Pani Dyrektor Duda  

i jest to faktycznie w kompetencji gminy. Pozostałe propozycje, które złożyła Rada 

Rodziców, to tak naprawdę nie jest kompetencja gminy. Tworzenie prywatnego przedszkola, 

żłobka- to nie jest kompetencja gminy. We wrześniu pojawiły się propozycje Rady Rodziców, 

mamy koniec grudnia, być może macie Państwo jakąś informację, jakie nowe inicjatywy 

pojawiły się w szkole od września, które zagospodarowywałyby popołudniowy czas. To jest 

pięknie opisane, co można by zrobić w szkole, ile nie byłoby tam dodatkowych zajęć dla 

dzieci- we wszystkich szkołach odbywają się takie zajęcia. Nie słyszałem, żeby pojawiły się 

takie dodatkowe inicjatywy od września, choć składane są propozycje. Szkoła stoi dla 

wszystkich otworem, zawsze stała.  

 

O godz. 13:17 posiedzenie sesji opuszcza Pan Jan Kubis.  

 

Pan Krzysztof Kurpisz: To nie są jakieś nowe propozycje, one mogą być realizowane, mogą 

być realizowane dzisiaj, jeżeli byłoby takie zapotrzebowanie i ktokolwiek chciałby takie 

zadania czy dodatkowe zajęcia organizować- nie słyszałem, do nas nikt się nie zwracał, być 

może Pani Dyrektor udostępniła pomieszczenia szkolne, ale my o tym nie wiemy. Odbędzie 

się komisja, zostanie zaprezentowany audyt, który stworzony jest po to, żeby dać obraz 

możliwości, konsekwencji, ewentualnego dalszego funkcjonowania szkoły, również jakie to 

będą konsekwencje dla samej szkoły, konsekwencje dla funkcjonowania całej oświaty i dla 

całego budżetu gminy. Mamy czas, ponieważ decyzja Kuratora jest taka, a nie inna. 

Zażalenie, które złożyliśmy, na pewno będzie procedowane przez Ministra Edukacji przez 

jakiś czas- również dla Państwa radnych, ale przede wszystkim dla mieszkańców taka 

informacja należy się, jakie są konsekwencje dalszego funkcjonowania nie tylko dla samej 

szkoły, ale dla całej organizacji oświaty i budżetu gminy .  

 

Od godz. 13:18 w posiedzeniu sesji uczestniczy Pan Jan Kubis.  

 

Na powyższe Pan Waldemar Czerwiński dodał, że jest tych podpisów tysiąc dwieście 

zebranych- wypada, żeby Rada pochyliła się nad tym, nie zamykajmy tego do końca pod 

dywan.  

Odpowiadając Pan Maciej Dubiel poinformował, że radny uczestniczył w dzisiejszym 

posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i doskonale słyszał argumentację, zostało 

przytoczone pismo Burmistrza, dlatego poczekamy do audytu- mamy czas, żeby rozpatrzyć 

petycję. Szanując te wszystkie podpisy, o których jest mowa- rozpatrzymy petycję  
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w wyznaczonym czasie. Do petycji potrzebna jest argumentacja i dlatego prowadzony jest 

audyt.  

 

Wywiązała się dyskusja w kwestii ilości złożonych podpisów pod petycją,  która została 

przekazana podczas listopadowej sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

 

Na zakończenie Przewodniczący Rady podziękował radnym za cały rok współpracy i złożył 

życzenia noworoczne do radnych i mieszkańców gminy Bojanowo.  

 

Do pkt. 10. Zakończenie.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie 

zamknął obrady i zakończył LV sesję o godzinie 13:22. 

 

Protokolant      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Justyna Wolsztyniak     Jan Moryson 

 


